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PROTOKÓŁ NR XXI/09 

Z OBRAD SESJI RADY MIEJSKIEJ W CHOROSZCZY 

z dnia 30 marca 2009 r. 

 

Godzina rozpoczęcia : 9.10 

Godzina zakończenia: 14.25 

Miejsce obrad: Remiza OSP w Choroszczy, ul. Dominikańska 22 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Jacek Dąbrowski 

2. Piotr Tymiński 

3. Tomasz Kraśnicki 

4. Janusz Sidorowicz 

5. Ireneusz Jabłoński 

6. Rafał Łada 

7. Piotr Paweł Dojlida 

8. Adam Skoblewski 

9. Kazimierz Cieśluk 

10. Krzysztof Zagórski 

11. Aleksander Werpachowski 

12. Beata Marlena Jeżerys 

13. Józef Waczyński 

14. Adam Mikutowicz 

 

Nieobecny: Robert Wardziński 

 

 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Jerzy Ułanowicz – Burmistrz Choroszczy 

2. Mirosław Zalewski - Zastępca Burmistrza Choroszczy 

3. Joanna Kunikowska – Skarbnik Gminy 

4. Tadeusz Oniśko – Radca Prawny 

5. Antoni Bogdan – radny powiatowy 

6. Marek Żmujdzin – radny powiatowy 

7. Kierownicy Referatów UM Choroszcz 

8. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

9. Mieszkańcy miasta i gminy. 

10. Henryk Szczygieł – przedstawiciel firmy „Hema Nieruchomości” 

11. Antoni Kozak – przedstawiciel firmy – Białystok Inwestments 
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Porządek obrad XXI Sesji, który został radnym doręczony z materiałami w dniu  

13 marca 2009 r.  

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołów z poprzednich Sesji. 

4. Informacja Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej. 

4. Interpelacje i wnioski radnych. 

5. Rozpatrzenie budżetu gminy na 2009 rok. 

 a/ wystąpienie Burmistrza, 

 b/ dyskusja 

 c/ podjęcie uchwały. 

6. Rozpatrzenie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

 alkoholowych na  2009 r. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie gminy Choroszcz. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu na:  

- chodnik w ul. Sienkiewicza w Choroszczy,   

- modernizację operatów ewidencji gruntów i budynków obrębów Klepacze, Krupniki, 

Porosły, Łyski i Jeroniki.  

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwał. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi 

Białostockiemu na budowę chodnika w Konowałach. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli.  

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad zwrotu 

 wydatków na  świadczenia z pomocy społecznej. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie współpracy z organizacjami 

 pozarządowymi i organizacjami pożytku publicznego na rok 2009. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

13. Przyjęcie informacji Burmistrza z realizacji Programu Przeciwdziałania  Narkomanii 

na terenie gminy. 

14. Przyjęcie informacji Burmistrza z realizacji gminnego programu profilaktyki  

 i rozwiązywania problemów alkoholowych. 

15. Przyjęcie informacji Burmistrza o ustalonych opłatach planistycznych. 
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16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ujednolicenia okresu użytkowania 

wieczystego na terenie Spółdzielni Mieszkaniowej w Choroszczy. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości rolnych należących do zasobu gminy Choroszcz na okres nie dłuższy 

niż trzy lata. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia odrębnych obwodów 

 głosowania w wyborach do parlamentu Europejskiego. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

19. Przyjęcie informacji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

 w Choroszczy z działalności w roku 2008. 

 20. Zapytania i wolne wnioski. 

      21. Zakończenie obrad Sesji. 

 

 

Ad. 1 -  

 

 Obrady XXI Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzył Przewodniczący Rady  

p. Piotr Dojlida. Stwierdził, że w Sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi qworum, przy 

którym Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Nieobecny Robert Wardziński. 

 

 

 Ad. 2 - 

  

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został  

doręczony radnym na 14 dni przed Sesją.   

 

Burmistrz Choroszczy Jerzy Ułanowicz zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt. 14 

dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości rolnych należących do zasobu gminy Choroszcz na okres nie dłuższy niż trzy 

lata. Burmistrz wyjaśnił, że wpływają wnioski na wydzierżawienie nieruchomości rolnych i 

zgodnie z sugestią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku powinniśmy uzyskać 

zgodę Rady na takie wydzierżawienie. Ponieważ sprawia to trudności jeśli chodzi o zwracanie 

się do Rady w każdej indywidualnej sprawie – na następna Sesję zostaną opracowane 

szczegółowe zasady wydzierżawiania terenów rolnych. Wtedy, wg tych ustalonych zasad 

ogólnych, będą wydzierżawiane nieruchomości rolne. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida zgłosił propozycję włączenia do porządku obrad punktu 

dotyczącego informacji o przebiegu negocjacji z mieszkańcami Porosły Kolonia w sprawie 

lokalizacji inwestycji firmy IKEA na tym terenie. W związku bowiem z kończącymi się 

negocjacjami w przedmiotowej sprawie i wynikłymi z tym problemami – jest zgłoszona 
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propozycja wystąpienia do mieszkańców Porosły Kolonia, dysponujący na tym terenie 

nieruchomościami, z apelem, który zostanie radnym przedstawiony – w pkt. 6. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida odczytał zmieniony porządek obrad . 

Porządek obrad  XXI Sesji ze zgłoszonymi zmianami został przyjęty 14 głosami za.  

 

 

 

 Ad. 3 – 
 

 Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze głosowania protokołów  

z poprzednich – XIX i XX-  Sesji Rady Miejskiej. 

Protokoły zostały przyjęte 14 głosami za. 

 

 

Ad. 4 – 

 

Burmistrz Choroszczy przedstawił informację z działalności w okresie międzysesyjnym od  

grudnia 2008 roku do marca 2009 roku. 
 

 

      ( informacja w załączeniu) 

 

  

 

Ad. 5 – 

 

Interpelacje i wnioski zgłosili: 

Radny Jacek Dąbrowski poruszył temat stanu dróg na terenie Choroszczy i gminy i 

konieczności ich poprawienia po zimie, a zwłaszcza: 

- ulic: Spławikowej, Narwiańskiej, Rybackiej i ulic na Osiedlu Zielona Dolina; w przyszłości 

wskazane byłoby położenie na tych ulicach polbruku; 

- drogi z Czaplina do Niewodnicy. 

 

 

Radny Kazimierz Cieśluk wniósł o usunięcie błota (do istniejącego bruku) z miejsca gdzie 

łączy się asfalt z brukiem we wsi Rogowo. Jest to duży problem dla mieszkańców gdyż 

niszczone jest ich ogrodzenie.  

 

Radny Tomasz Kraśnicki zwrócił uwagę na konieczność przejrzenia znaków pionowych w 

Choroszczy, gdyż niektóre z nich wprowadzają w błąd lub są nieczytelne po zimie jak np. 

znak informujący o pierwszeństwie na ul. Sienkiewicza w kierunku Alei Niepodległości. 

 

Radny Rafał Łada zgłosił pisemna interpelację w sprawie wykonania oświetlenia drogi 

gminnej w Porosłach przy posesjach nr 109 do 114 oraz przesunięcie słupa oświetleniowego 

stojącego na środku skrzyżowania utrudniającego ruch. ( w załączeniu) 

 

Radny Piotr Tymiński zgłosił następujące sprawy: 

1) poprawić nawierzchnię chodnika do mostku gdyż jest fatalna po zimie, 

2) poprawić zapadniętą jezdnię przy wjeździe do Remizy OSP w Choroszczy. 

 

 

Radny Adam Skoblewski wniósł o następujące działania: 
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1) załatanie dziury na skrzyżowaniu dróg Barszczewo – Czaplino ponieważ nie można 

przejechać, 

2) ze względu na bezpieczeństwo mieszkańców wykonać oświetlenie na Kolonii Mińce, 

którego wieś nie posiada. 

 

 

Radny Aleksander Werpachowski powiedział kilka słów na temat obecnego stanu dróg. W 

chwili obecnej są one w złym stanie z uwagi na przedłużające się złe warunki pogodowe. 

Wcześniej nie można przystąpić do generalnej naprawy dróg. Zaapelował o wyrozumiałość w 

tym przedmiocie. 

 

Radny Ireneusz Jabłoński zgłosił uwagi do pracy operatora sprzętu drogowego, gdyż jego 

zdaniem ciągłe spychanie ziemi na boki powoduje zawalanie rowów i źle wpływa na 

odprowadzanie wody z drogi. Uważa, że w pierwszej kolejności lepiej byłoby puszczenie np. 

glebogryzarki i następnie uformowanie drogi z zepchnięciem  ziemi do środka drogi. 

 

Radna Beata Jeżerys wyraziła pogląd, że dokładność wykonywania prac drogowych ( biorąc 

pod uwagę, że większość z nich nie jest utwardzona) może skutkować zmniejszeniem ilości 

interwencji w tej sprawie. Przypomniała, że  na poprzedniej Sesji składała interpelację o 

podanie informacji o opracowanych dokumentacjach i kosztach ich opracowania, a także 

kosztach ich realizacji – nie satysfakcjonuje jej otrzymana odpowiedź. Ma więc pytanie: czy 

otrzyma odpowiedź na s[prawy, o które wnioskowała czy musi pisać ponownie wniosek w tej 

sprawie? 

 

 

Radny Krzysztof Zagórski zgłosił wniosek o odkrzaczenie dróg biegnących wzdłuż Parku 

Narodowego, na których odbywa się wzmożony ruch turystyczny, a mianowicie: Sliwno – 

Izbiszcze i Sliwno – Kruszewo. 

 

Radny Piotr Tymiński zwrócił uwagę na nieczytelny znak drogowy informujący o 

pierwszeństwie, stojący na skrzyżowaniu ulic: Zaczerlańskiej i Zastawie I. 

 

Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i wnioski udzielił Burmistrz Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Rozpoczynając wyjaśnienia od sprawy najważniejszej zgłoszonej w interpelacjach, a 

mianowicie sprawy dróg wyjaśnił, iż wstępnie sytuację przedstawił już radny 

Werpachowski . Stanowisko w tej kwestii jest jednoznaczne – jest to okres trudny, stan 

dróg zależy od podłoża, stopnia odwodnienia i pomimo tego, że środków przeznaczamy 

bardzo dużo (przyp. ¼ środków budżetowych) i staramy się je sukcesywnie utwardzać – 

problem jest nadal. Pogoda się polepsza, równiarki ruszą w teren. Staramy się stosować 

dobre materiał, ale wiąże się to z większymi środkami. 

Sprawa następna to oświetlenie – Burmistrz wyjaśnił, że wnioski przyjmowane są ciągle, 

natomiast środki na zaspokojenie tych potrzeb są niewystarczające. Zostanie w 

najbliższym czasie stworzony plan modernizacji oświetlenia.  

Problem odkrzaczania dróg zgłoszony przez radnego Zagórskiego zostanie przekazany do 

Spółki ZEC – Wod, która dysponuje odpowiednim sprzętem do wykonania tych prac, a 

uzyskany materiał będzie mogła wykorzystać w ciepłowni, wyposażonej m.in. w piec na 

biomasę. 

Odpowiadając na zapytania radnej Jeżerys wyjaśnił, że dokumentacja jest tworzona by 

gmina była przygotowana do przystąpienia do konkursów unijnych, nawet muszą być 

pozwolenia na budowę oprócz tych dokumentacji. Czy to logiczne rozwiązanie – jego 

zdaniem nie, ale gmina musi się dostosować do wymagań w tym zakresie jeśli chce 

pozyskać środki pozabudżetowe. Kosztów wykonania dokumentacji publicznie podać nie 
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może z uwagi na ochronę tych danych ponieważ stosowany jest tryb przetargowy i dane z 

kosztorysów nie mogą być udostępniane.  

 

 

 Ad. 6 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad Sesji dotyczącego informacji o 

przebiegu negocjacji z mieszkańcami Porosły Kolonia (dysponującymi na tym terenie 

nieruchomościami ) w sprawie lokalizacji inwestycji firmy IKEA na tym terenie i zgłoszoną 

propozycją wystąpienia do mieszkańców Porosły Kolonia z apelem – Przewodniczący Rady 

odczytał treść proponowanego apelu. (w załączeniu). 

 

W dyskusji udział wzięli: 

 

Radna Beata Jeżerys stwierdziła, że niezaprzeczalnie jako gospodarze bardzo byśmy życzyli 

sobie takiej inwestycji na naszym terenie jaką proponuje IKEA. Jednak wystąpienie z takim  

apelem, tak daleko jej zdaniem posuniętym w treści, budzi jej obawy gdyż wskazuje, że 

opowiadamy się po stronie inwestora. Przypomniała, że nie zna warunków jakie firma 

zaproponowała mieszkańcom więc trudno jej się pod tym podpisać. Jeszcze raz podkreśliła, 

że w swej treści apel jest zbyt daleko posuniętą opinią. Z wyjaśnień udzielonych na Komisji 

przez sołtysa wsi p. Białowieżec zrozumiała, że mieszkańcy mają wątpliwości, boja się czy 

nie zostaną oszukani, czy pieniądze zostaną właściwie przelane. Ma pytanie w związku z tym: 

jeżeli mieszkańcy będą poszkodowani to czy będziemy jako radni odpowiadali za to jeśli 

przyjmiemy taką opinię? Nie twierdzi, ze sama idea apelu jest zła, ale niektóre jej zapisy sa za 

daleko idące. 

 

Radny Ireneusz Jabłoński przyznał, że ma wątpliwości, czy rada może występować w tej 

sprawie jako strona. Poprosił więc o wypowiedź radcy prawnego w tej kwestii. Przypomniał, 

że radni nie znają wszystkich faktów i w zasadzie nie powinni znać wszystkiego ponieważ 

chodzi o prywatne negocjacje. Jego zdaniem opowiadanie się po stronie inwestora może być 

źle odebrane. 

Radny Adam Skoblewski przyznał, że także obawia się by rada nie została potraktowana jako 

strona. Środkowe trzy akapity apelu są jego zdaniem nie do przyjęcia więc uprzedził, że nie 

będzie głosował za taką wersją apelu. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida wyjaśnił, że sugestia przygotowania takiego apelu 

wynikała z końcowego etapu negocjacji. Zainwestowanie w infrastrukturę na tym terenie, 

wymierne korzyści dla gminy to tylko niektóre z argumentów, które wpłynęły na podjęcie 

inicjatywy wystosowania takiego apelu. 

 

Radny Piotr Tymiński zwrócił się z pytaniem do radcy prawnego: czy Rada jest kompetentna 

do podejmowania takiej decyzji? 

 

Radca Tadeusz Oniśko wyjaśnił, że co do samej istoty apelu jest on dopuszczalny ponieważ 

Rada ma prawo zająć stanowisko. Zajmując stanowisko staje się do pewnego stopnia 

rzecznikiem tego stanowiska. Jego zdaniem Rada nie powinna zawierać w tym apelu 

informacji, co do których nie ma wiadomości. Może wezwać w tym zakresie w jakim posiada 
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informacje i oczekuje reakcji na jej apel. Budzące wątpliwości treści apelu powinny być 

usunięte. Na zakończenie dodał, że sam apel może być podjęty przez Radę. 

 

Radny Ireneusz Jabłoński powiedział, że apel jak najbardziej jest zasadny, ale trzeba dobrze 

przeanalizować jego treść. 

 

Sołtys wsi Porosły Kolonia Lucyna Białowieżec wyraziła pogląd, że można mówić o apelu do 

mieszkańców, którzy mają dużo wątpliwości, uważają że umowa jest niekorzystna dla nich i 

dlatego powstrzymują się przed podjęciem oczekiwanej decyzji. 

 

Henryk Szczygieł dziękując za zaproszenie na Sesję Rady odpowiedział na konkretne sprawy:  

Firma Inwestments próbuje od roku domówić się z mieszkańcami na temat zakupu gruntów w 

Porosły Kolonia. Na dzień dzisiejszy jest 66 właścicieli na 40 ha powierzchni. Jest duża grupa 

mieszkańców, z którymi już się domówili i mogą być podpisane umowy przedwstępne. Jeśli 

chodzi o umowę, jego zdaniem jest ona prosta i bezpieczna dla kupujących. Znacząca grupa 

mieszkańców chce sprzedać swoje nieruchomości, następna grupa jest chętna ale do 

negocjacji pozostaje nadal cena ( ok. 20% właścicieli); najgorszy problem jest z grupą ok. 8 

właścicieli, którzy nie chcą sprzedać. Przyznał, że szanuje ich decyzję bo każdy ma prawo 

rozporządzać swoją własnością, ale to właśnie stanowisko tej grupy spowoduje, że 

Inwestments na dniach podejmie decyzję w sprawie lokalizacji inwestycji w Porosły Kolonia. 

Dlatego tez zwraca się z prośbą żeby apelem lub w inny sposób wpłynąć na decyzje tych 

ludzi. Wracając do propozycji aktu notarialnego – jest prosta i korzystna jednak każdy ma 

prawo do swojej opinii i dlatego poinformował, że nie jest to ostateczna wersja umowy, 

można ja negocjować.  

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida biorąc pod uwagę wnioski, które padły – zaproponował 

aby przekazać treść apelu do przejrzenia radcy prawnemu i na koniec dzisiejszej Sesji 

ponownie wrócić do jego tematu. 

 

Burmistrz Choroszczy Jerzy Ułanowicz wyraził pogląd, że należy podjąć taki apel i zająć 

stanowisko w sprawie tak ważnej gospodarczo dla gminy. Jest to tzw. ostatni dzwonek dla 

szansy zaistnienia na naszym terenie jednej z większych inwestycji w województwie. 

Przypomniał, że mamy do czynienia z własnością prywatną i każdy ma prawo o niej 

decydować, ale niepokoją osoby,  które nie podjęły żadnych rozmów z inwestorem. Ten apel 

powinien być szczególnie skierowany do tej grupy 8 mieszkańców ponieważ ostateczna 

decyzja będzie należała do nich. Zwrócił uwagę, że tworzy się już wyraźny konflikt interesów 

we wsi ponieważ zdecydowana większość chce sprzedać. Apel, który proponuje, to głos 

Rady, która dba o interesy gminy i jej mieszkańców. Zdajemy sobie wszyscy sprawę jakie np. 

środki potrzebne są na drogi więc to jego zdaniem niepoważne aby nie zabierać w tej sprawie 

głosu poparcia. Treść można uzgodnić, ale uważa, że apel taki powinien być wystosowany. 

 

Radny Piotr Tymiński zwrócił uwagę, że jeżeli negocjacje dobiegają końca, a są zastrzeżenia 

do konstrukcji umowy tzn., że brakuje pewnych uzgodnień pomiędzy stronami. 

 

Henryk Szczygieł poinformował, że umowę w tej wersji jaka jest 80% mieszkańców już 

zaakceptowało. Pozostałe chcą jeszcze rozmawiać – proszę bardzo, są otwarci na temat 

ewentualnych zmian w jej zapisach. Wyjaśnił, że podpiszą umowy i wypłacą wszystkim 

właścicielom działek pieniądze w 100% w tym momencie jak wszyscy podpiszą umowy 
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przedwstępne. Czy pieniądze zostaną wypłacone w ciągu 14 dni p podpisaniu aktu 

notarialnego końcowego, czy tego samego dnia – jest to kwestia do dyskusji. Zapewnił, że 

firma posiada w białostockim banku ponad 100 mln zł na zakup tego terenu. Wrócił do 

problemu z 8 właścicielami , którzy w ogóle nie chcą rozmawiać. Z niektórymi firma 

rozmawiała 8-10 razy i doszło do końcowych efektów zadowalających obie strony. Firma 

próbowała różnych form dotarcia do mieszkańców. Faktem jest, że chodzi o dotarcie do 

mieszkańców, których działki leżą w newralgicznych punktach interesującego ich terenu. Jest 

szansa, że jeżeli do końca kwietnia podpiszą wszystkie umowy przedwstępne to w ciągu 8 

tygodni (czerwiec, lipiec) podpisują umowy końcowe i wypłacają 100% pieniędzy. 

 

Radny Rafał Łada zwrócił uwagę, że nikt z radnych nie powiedział, że jest przeciwko tej 

inwestycji. Powinniśmy dbać o takiego inwestora więc zaproponował inną lokalizację na 

terenie gminy Choroszcz, a mianowicie nieruchomości po byłym SHUiZ –ie w Porosłach, 

które obejmują także duży teren. 

 

Henryk Szczygieł wyjaśnił, że SHUiZ w Porosłach to teren Skarbu Państwa do pozyskania w 

drodze przetargu, ale inwestor nie jest zainteresowany tym terenem. Poinformował, że są 

prowadzone rozmowy z dwoma innymi W odpowiedzi właścicielami gruntów, ale poza 

terenem gminy Choroszcz. 

Bez głosowania Rada postanowiła przekazać treść przedstawionego apelu do przejrzenia 

przez radcę prawnego i następnie i następnie wrócić do przerwanego wątku w pkt. „zapytania 

i wolne wnioski”. 

 

 

Ad. 7 – 

 

Burmistrz Choroszczy przedstawił propozycję budżetu gminy na 2009 rok. 

 

Jerzy Ułanowicz- 

Powiedział, że przedstawi ostatnią wersję budżetu gminy na 2009 rok, którego podstawą były 

założenia przyjęte w grudniu 2008 roku. 

Dochody: 28 603 063 zł, mniejsze do wykonania za 2008 r. o 1300 tys zł ( jeśli otrzymamy 

środki unijne to dochody zwiększa się). Do najważniejszych dochodów zaliczył: 

1) podatki i opłaty – ok. 12 mln zł, w stosunku do wykonania za 2008 r. zwiększą się o 

800 tys zł ( 7%); jest tu pewien znak zapytania z uwagi na kryzys gospodarczy i jego 

wpływ na przedsiębiorców i mieszkańców. Wg przeprowadzonych sondaży nie ma 

niepokojących zdarzeń np. zgłoszeń grupowych zwolnień, ale zagrożenia mogą być. 

Będzie to miało wpływ na wpływy z tytułu podatku dochodowego od osób 

fizycznych. 

- podatek od nieruchomości – 5 300 tys zł ( wzrost o 5%), 

- podatek od czynności cywilno-prawnych  

- podatek dochodowy od osób prawnych 

- opłaty za alkohol – mniejsze w stosunku do 2008 r. o 21 tys zł. 

2) subwencje – ok. 8,5 mln zł 

- oświatowa – ok. 5 mln zł ; wzrost o 5% do 2008 r., a płace nauczycieli wzrastają o 10% 

- wyrównawcza – ok. 3,5 mln zł 

3) dotacje celowe – ok. 3,3 mln zł, w tym: na administracje publiczną i na pomoc 

społeczną – na poziomie 2008 r. 

4) środki unijne – część wniosków złożono, ale nie otrzymaliśmy środków unijnych, 

natomiast w dalszym ciągu wnioski będą składane , m.in. na :  
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- rozwój wsi Pańki – możliwość otrzymania ok. 500 tys zł dotacji, 

- lokalna infrastruktura drogowa (droga  Porosły – Fasty) – otrzymaliśmy 830 tys zł, 

- termomodernizacja ośrodków użyteczności publicznej – na 1 700 tys zł ( w trakcie), 

- kanalizacja terenów podmiejskich – wniosek rozpatrywany jest pod względem 

merytorycznym w NFOŚI GW – na ok. 3 mln zł, 

- budowa kanalizacji w Żółtkach – wniosek w trakcie przygotowania na 2,3 mln zł. 

Burmistrz poinformował, że prawdopodobnie zostanie uruchomiony program Leader (III 

kw.) i będziemy składa wniosek w sprawie rozwoju wsi Oliszki. Natomiast z Krajowego 

Programu Grup Lokalnych otrzymaliśmy środki (wspólnie z Powiatem) na wykonanie 

Szosy Kruszewskiej ( odcinek Białystok – Barszczewo) – ok. 2,5 mln zł (po przetargu) 

oraz na drogę Konowały – Śliwno – ok. 900 tys zł. 

5) dochody z majątku własnego – 3,3 mln zł, w tym: 

- za użytkowanie wieczyste 

- opłaty adiacenckie – dotyczące tylko opłat za podziały, ponieważ z tzw. renty 

planistycznej środków będzie znikoma ilość bo mija 5-letni okres ich obowiązywania, 

- opłaty z tytułu najmu, dzierżawy budynków komunalnych, 

- sprzedaż działek – 718 tys zł. 

 

Wydatki: ok. 30 mln zł, w tym: 

1) na wydatki bieżące tzw. sztywne – ok. 21 mln zł, 

2) na wydatki majątkowe – ok. 9 mln zł ( 30% wydatków), 

Wydatki bieżące:  

1) oświata – 1/3 budżetowych wydatków , ok. 9,5 mln zł. 

Burmistrz wyjaśnił, iż w 2009 r. jest przewidziana podwyżka dla nauczycieli o 10% i 

jeszcze nowość – Związki Zawodowe wywalczyły, że należy liczyć średnią płacę 

nauczycieli w ciągu roku. W budżecie państwa został założony wskaźnik ile te średnie 

maj… wynosić w skali roku i niezależnie gdzie nauczyciel pracuje ( w Rogowie czy w 

Warszawie) jeżeli ma kategorie dyplomowany to ma takie same zarobki. Wiąże się to ze 

środkami własnymi, które będziemy musieli dołożyć ażeby tą średnia zapewnić ponieważ 

jak nie zapewnimy to pod koniec roku będziemy musieli zapłacić wyrównanie. W tej 

chwili do utrzymania oświaty dokładamy z budżetu gminy 2 991 tys zł. 

2) pomoc społeczna – środki państwowe i środki własne – 450 tys zł ( 14% wszystkich 

wydatków), w tym:  

- zasiłki celowe – 104 tys zł, 

- dodatki mieszkaniowe – 105 tys zł, 

- utrzymanie ośrodka pomocy – 143 ty zł, 

- usługi opiekuńcze – 25 tys zł, 

- Caritas – 25 tys zł, 

- dożywianie – 71 tys zł. 

3) ochrona zdrowia: 

- zwalczanie narkomanii – 3 200 zł, 

- przeciwdziałanie alkoholizmowi – 95 tys zł, 

- działalność profilaktyczna – 15 950 zł. 

W ramach działań profilaktycznych przyznawana jest pomoc finansowa dla Klubu 

Amazonek, na badania profilaktyczne na festynach ( na zakup niezbędnych 

odczynników). Na przeciwdziałanie gruźlicy planowane jest przeznaczenie środków 

ponieważ są sygnały o przypadkach choroby na terenie naszej gminy. W 2008 roku 

zostali przebadani mieszkańcy wsi Pańki – zapewniony został autobus – w tym roku 

następna wieś zostanie objęta tą akcją. W zamiarze jest zorganizowanie i dofinansowanie 

badań mammograficznych, być może podczas Dni Choroszczy. 

4) bezpieczeństwo publiczne, ochrona p.poż. – środki na dodatkowe patrole Policji i 

udział w kontrolach posiadania koszy – 10 tys zł; OSP – podwyżka o wskaźnik inflacji. 

5) gospodarka komunalna, mieszkaniowa i ochrona środowiska – wzrost o 10%, 
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Zgłoszono 3 roboty publiczne oraz roboty społeczno – użyteczne ( zapotrzebowanie na 

15 osób). 

6) modernizacja ewidencji gruntów – jest ogromny bałagan w ewidencji gruntów, jest 

ona nieaktualna i w związku z tym w sprawach podatkowych wynikają problemy. 

Wspólnie z  Powiatem zostanie przeprowadzona modernizacja tym względzie: gmina 20 

tys zł, pozostałe koszty pokryje Powiat. 

7) wykup gruntów – 250 tys zł, środki są za małe ponieważ nie mamy zasilenia z opłat 

adiacenckich i są ogromne kłopoty z wykupem gruntów. Zapotrzebowanie jest wysokie 

ponieważ mieszkańcy piszą wnioski o wykup gruntów pod ulice. 

8) remont M-G CK (duża sala) – 140 tys zł, niestety nie udało się pozyskać środków 

unijnych ponieważ tylko 5 dużych wniosków uzyskało środki.  

9) plany zagospodarowania przestrzennego – planowane jest w tym roku doprowadzenia 

do uchwalenia planu, który został zapoczątkowany 2-3 lata temu. Dodatkowo zmienione 

zostanie studium zagospodarowania Porosły Kolonia. Zostało jeszcze kilka pojedynczych 

uchwał, które będą rozstrzygnięte w najbliższym czasie, w drodze przetargu. 

10) w 2009 roku zostanie zakończona rekultywacja wysypiska – 50 tys zł, 

11)oświetlenie dróg – 200 tys zł, w najbliższym czasie zostanie stworzony plan co 

zostanie w ramach tych środków wykonane, 

12) zbiornik retencyjny na terenie Choroszczy (w dole przy drodze na Sienkiewicze) – w 

tej chwili inwestycja zapisana jest w planie wojewódzkim u Marszałka Województwa, 

gmina ze swej strony przygotuje dokumentację i wykupienie (wymianę) gruntu; 

Marszałek za środki unijne w 2010 mroku wykona przedmiotowy zbiornik: powierzchnia 

6 ha, wokół grobla, będzie można wykorzystać go także do innych celów pozarolniczych, 

13) budowa wodociągów – 220 tys zł, wniosków jest dużo, dlatego ich wykonanie 

zostanie uzgodnione z Prezesem Spółki ZEC – Wod w Choroszczy, 

14) administracja – środki zwiększone o wskaźnik inflacji, 

15) kultura i sport - środki zwiększone o wskaźnik inflacji, w tym:  

- M-G CK – 480 tys zł ( w tym biblioteki), 

- na konserwacje zabytków – 20 tys zł, w tym: 14 tys zł Parafia Rzymsko-katolicka w 

Choroszczy, 4 tys zł Parafia w Złotorii, 2 tys zł Parafia Prawosławna w Choroszczy, 

- sport : LZS – Liga Piłki Nożnej – 9 drużyn, Liga Tenisa Stołowego, wyposażenie 

strzelnicy w Gimnazjum, remonty bieżące boisk, Klub LUKS Badminton – 50 tys zł, 

16) transport – ¼ środków budżetowych wydawana jest na drogi – 7 mln zł, z tego na 

drogi powiatowe 1673 tys zł, na drogi gminne 5, mln zł. 

 

Inwestycje :  

1) chodnik w Konowałach (dokończenie)  

2) przebudowa drogi w Rogowie – 29 tys zł ( opłata za 2008 r.), mieszkańcy walczą o 

wykonanie dalszego odcinka, został zgłoszony wniosek do Powiatu, 

3) przebudowa dróg w miejscowości Żółtki – dokumentacja wykonana w 2008 r. 10 450 

zł, 

4) przebudowa Rynku – 120 tys zł, jest projekt urbanistyczny, wykonywane są obecnie 

opracowania wykonawcze dotyczące przebudowy oświetlenia, projekt drogowy i 

projekt na przebudowę urządzeń wodno-kanalizacyjnych; inwestycji tej nie można 

podzielić na etapy, ale ze względów na szacunkowe koszty ok. 3 mln zł trzeba będzie 

szukać środków z zewnątrz; przy okazji trzeba rozwiązać problem komunikacji i 

parkingów; nie będzie pętli autobusowej na Rynku ze względu na połączenie Rynku z 

Kościołem, „103” musi mieć inna pętlę i jest propozycja by wykonać ja przy 

cmentarzu i dlatego należy utwardzić ul. Piaskową; w tym roku planowane jest 

wykonanie dokumentacji i uzyskanie pozwoleń na budowę oraz częściowo 

wykonanie remontu płytek przy pomniku na Rynku na co zgodę wyraził wojewódzki 

konserwator zabytków, 

5)  budowa ul. Sportowej, 

6) przebudowa ul. Piaskowej – utwardzenie nawierzchni do końca cmentarza, 
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7) przebudowa ulic: Piłsudskiego, Chodkiewicza, Wyszyńskiego; nie udało się zdobyć 

środków unijnych dlatego inwestycja zostanie podzielona na etapy i np. w tym roku 

będzie położona kanalizacja deszczowa i utwardzenie tych 3 ulic jako części ulic z 

Os. Jana Pawła II, 

8) przebudowa ul. Słonecznej – po wymianie kanału ciepłowniczego, 

9) przebudowa drogi gminnej Konowały – Śliwno ( 50% dofinansowania ze strony 

Wojewody), 

10) termomodernizacja budynku Ośrodka Zdrowia w Złotorii, 

11) termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie SGGN, 

12) zakup sprzętu dla straży pożarnych, 

13) budowa kanalizacji sanitarnej w Żółtkach (w trakcie przygotowywania jest wniosek), 

14) budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Słonecznej, 

15) budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Piaskowej, 

16) budowa kanalizacji sanitarnej w m. Choroszcz i na terenach podmiejskich, chodzi 

przede wszystkim o tereny podmiejskie; jeśli nie otrzymamy środków unijnych 

inwestycja będzie wykonywana w ramach posiadanych środków własnych, 

17) modernizacja oświetlenia ulicznego – 200 tys zł, 

18) wykonanie dokumentacji na zbiornik retencyjny w Choroszczy, 

19) budowa wodociągu w ul. Baczyńskiego – 50 tys zł. 

 

Burmistrz poinformował, że w budżecie na 2009 rok będzie deficyt w wysokości 1 025 384 

zł, wolne środki – 308 tys zł, spłata kredytów i pożyczek zaciągniętych wcześniej – 2 326 515 

zł. W celu zrównoważenia budżetu zostanie zaciągnięty kredyt w wysokości 3 043 899 zł, 

zadłużenie wyniesie 39% - jest to jeszcze bezpieczne zadłużenie. Wśród zagrożeń wymienił:  

- wykonanie dochodów ( dlatego przedstawił tylko szacunki), 

- pozyskanie środków unijnych i krajowych, we wrześniu będzie jeszcze ogłoszony konkurs 

na krajowy program rozwoju dróg lokalnych i będziemy zgłaszać drogę – w tym miejscu 

zaapelował do radnych powiatowych o poparcie zgłoszenia II etapu Sz. Kruszewskiej. 

Argumenty przemawiające za przyjęciem przedstawionego budżetu to, zdaniem Burmistrza: 

- środki na inwestycje – 1/3 środków budżetowych gminy plus środki (3 mln zł) Spółki ZEC – 

Wod w Choroszczy na wymianę instalacji ciepłowniczej, 

- środki zabezpieczone na realizację zadań bieżących na podstawowe działania gminy w 

zakresie oświaty, pomocy społecznej, straży pożarnych, 

- środki zabezpieczone na wnioski unijne i krajowe, 

- zagrożenie, które jest na bezpiecznym poziomie. 

Podsumowując powiedział, że potrzeby są dużo większe, każdy je ma ze swego środowiska, 

natomiast środki, którymi dysponujemy zostały przeznaczone na wymienione wcześniej 

zadania. Biorąc to wszystko pod uwagę, wniósł o przyjęcie przedstawionego budżetu gminy 

na 2009 rok. 

 

 

W dyskusji udział wzięli: 

 

 

Radna Beata Jeżerys zgłosiła następujące zapytania: 

1) odnośnie §11 ust. 2 uchwały mówiącego o upoważnieniu Burmistrza do zaciągania 

zobowiązań do kwoty 3mln zł – o jakie umowy chodzi? 

2) w zadaniach inwestycyjnych zapis „zakup sprzętu” – co oznacza, czy nie za mało 

precyzyjnie zostało to określone, 

3) czy na tym etapie postępowania przetargowego Burmistrz może podać kto wygrał 

przetarg na wykonanie drogi Konowały – Śliwno? 

4) ponownie wróciła do sprawy wykonania oświetlenia odcinka Sz. Kruszewskiej ( od m. 

Białystok do Sienkiewicz) – poprosiła radnych powiatowych o poparcie tej inwestycji 

i wykonanie dokumentacji. 



 12 

 

Radny Rafał Łada zgłosił wniosek formalny o treści: w związku z brakiem zapisanych w 

budżecie środków na zrównoważony rozwój gminy oraz z uwagi na niewspółmierne w 

stosunku do całości wydatków środki na zadania własne Ośrodka Pomocy, a co 

najważniejsze: w związku z brakiem szerokiej konsultacji społecznej szczególnie z 

przedstawicielami organów samorządowych niższego szczebla (sołtysami, przewodniczącymi 

zarządów osiedli) składa wniosek formalny o: 

- odesłanie projektu budżetu do wnioskodawcy celem przeprowadzenia wspominanych 

konsultacji oraz ujecie w zapisach uchwały wniosków z konsultacji oraz zapisania na OPS 

odpowiednich środków na czas kryzysu. 

 

Radny Adam Skoblewski zwracając się do radcy prawnego zadał pytanie odnośnie zapisu art. 

183 ustawy o finansach publicznych: budżet należy uchwalić do końca roku poprzedzającego 

rok budżetowy; ze względu na uzasadnione przypadki budżet może być uchwalony po 1 

stycznia. Ponieważ nie przypomina sobie, aby wnioskodawca podawał wcześniej 

wspomniane uzasadnione przypadki – ma pytanie czy w kwestii formalnej projekt budżetu nie 

narusza wspomnianego art. 183. 

 

 

Radca prawny Tadeusz Oniśko wyjaśnił, iż rzeczywiście wspomniany art. 183 mówi o zajściu 

szczególnego elementu aby mogło nie dojść do uchwalenia budżetu do końca roku. Jednak 

praktyka taka ukształtowała się od wielu lat i nie było to dotychczas kwestionowane przez 

organy nadzoru. Praktyka wytycza pewne rozumienie przepisów. Może się zdarzyć, że ktoś tą 

praktykę zakwestionuje jednak. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida przypomniał, że na Komisjach Burmistrz argumentował 

to brakiem pełnych informacji potrzebnych do skonstruowania budżetu. W tej chwili jest już 

pełna wiedza, a nie szacunki. Dlatego właśnie jest przyjęta praktyka. Że budżet jest 

przyjmowany do końca marca. 

 

Radny Adam Skoblewski wyraził pogląd, że powinien być jednak skonstruowany wniosek 

Burmistrza w ubiegłym roku do Rady o zatwierdzenie przez Radę takich „szczególnych 

przypadków” i gdyby takie były zatwierdzone nie byłoby teraz problemu. Dodał, że wystąpi 

do Regionalnej Izby Obrachunkowej z zapytaniem w tej kwestii. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida doda, że jest to praktycznie budżet taki sam jak 

prowizorium przyjęte 19 grudnia. Budżet jest tylko po niewielkich zmianach zmodyfikowany. 

W tej chwili znając rzeczywistości finansowe gminy doszło kilka inwestycji. Uważa, że 

trzeba się skupić nad tym czy jest to budżet rozwoju – jeżeli nie ma kolizji z prawem , nie ma 

sensu szukać podtekstów. 

 

Radny Adam Skoblewski przyznał, że nie kwestionuje tego, ale nie omieszka zasięgnąć opinii 

RIO. Poruszył następnie temat dotyczący działu 010, rozdział 01095 wydatków: ze względu 

na mieszańców Kolonii Mińce mających latem problemy z wodą wnioskuje o dopisanie w 

tym rozdziale: „Kolonia Mińce”. Jego zdaniem powinien to być cel priorytetowy. Następną 

inwestycją, którą chciałby zgłosić jest wykonanie oświetlenia w miejscowości Kolonia Mińce 

dlatego proponuje zapisać to na stronie 17 wydatków po hasłem „ oświetlenie ulic”. Jest to 

ważny temat z uwagi na bezpieczeństwo mieszkańców – nie ma tam ani jednej lampy więc to 

także powinien być jego zdaniem sprawa priorytetowa. 

 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida odpowiedział, że wnioski te należy rozważyć ponieważ w 

budżecie na wodociągi zapisana jest kwota 220 tys zł, a tylko wodociąg do Kolonii Mińce 
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może tyle kosztować. Tak jak Burmistrz zaznaczył w swej wypowiedzi – jest to sprawa do 

rozpatrzenia wspólnie z Prezesem Spółki ZEC – Wod. 

 

Radny Adam Skoblewski wobec takich odpowiedzi zgłosił następujące wnioski formalne: 

1) do dz. 010 rozdz. 01095 § 6050 dopisać „Kolonia Mińce”, 

2) w rozdz. 9015 „oświetlenie ulic i placów” dopisać „Kolonia Mińce”. 

 

Radna Beata Jeżerys poprosiła o wyjaśnienia dotyczące rozdz. 9001 § 6619 (str. 17 

wydatków) – dotacje celowe przekazane gminie na inwestycje i zakupy inwestycyjne: czy 

kwota 1 mln zł to środki na kanalizację sanitarną części wsi Klepacze? 

 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz udzielając odpowiedzi na zadane pytania wyjaśnił, że: 

1) przetarg na drogę Konowały – Śliwno wygrała firma BUDOMOST, 

2) uważa, że w przypadku uchwalania budżetu w grudniu – gmina musiałaby teraz 

wypłacić nauczycielom 650 tys zł wyrównania – ma więc pytanie: skąd znaleźć takie 

środki, może poprzez likwidację jakiejś inwestycji? Jego zdaniem to dowód na to, że 

przyjęto dobrą praktykę, aby czekać na kompletne informacje i przyjęcie zmienionych 

ustaw. Z drugiej strony wskazał na czynnik czasu: w tej chwili radni  mają  4 miesiące 

na zapoznanie się z budżetem, jeśli przyjmie się procedura przyjmowania budżetu do 

końca roku – biorąc pod uwagę, że do 15 listopada należy przekazać radnym 

prowizorium – radni będą mieli tylko 1 miesiąc, 

3) kwestia 1 mln zł – jest to dotacja przeznaczona na wspólny temat inwestycyjny z 

Gminą Dobrzyniewo, na tereny podmiejskie gdzie jest wskaźnik 120 przyłączających 

się na 1 km powierzchni terenu. Zgłoszono 6 miejscowości, ale tylko niektóre ulice z 

Klepacz spełniają wymagania wymienionego wskaźnika. 

 

 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska wyjaśniła kwestię § 11 uchwały dotyczącą 

„upoważnienia Burmistrza do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w 

roku następnym (2010) jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania gminy i termin 

zapłaty upływa w 2010 roku na łączną kwotę 3 000 000 zł” – wiemy, że prowadzimy 

inwestycje wieloletnie,  więc kiedy jest zawierana umowa wykonawstwa na kilka lat 

potrzebne jest do tego upoważnienie Rady. Kolejna poruszona kwestia czyli zakupy sprzętu: 

chodzi o zakupy na potrzeby OSP w trakcie roku, to co przekracza wartość 3,5 tys zł ( drobne 

sprzęty nie są środkami trwałymi tylko jako wyposażenie i taki zapis jest wystarczający). 

 

Radna Beata Jeżerys pomimo wyjaśnień wróciła do zapisu § 11 uchwały i kwestii 3 mln zł: 

zna istotę zapisu, ale interesuje ją konkretnie o jakie wydatki chodzi, jakie umowy, czy mamy 

je zapisane w budżecie? Czy wobec tego zapisu „zakup sprzętu” nie należy rozszerzyć , 

skonkretyzować? Co konkretnie chcemy kupić lub też zapisać to w inny sposób. 

 

 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska dodała, że przyjęty ogólny zapis wskazuje na zapisy 

inwestycyjne, na dzień dzisiejszy nie jesteśmy w stanie powiedzieć ile-co będzie kosztowało 

gdyż takie dane „wychodzą” w trakcie roku, czasem okazuje się, że cos kosztuje znacznie 

mniej i wtedy zakup idzie z wydatków bieżących. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida zapytał Burmistrza o ilość wniosków jakie wpłynęły w 

zakresie potrzeb wodociągowania o oświetlenia? 

 

  

Burmistrz Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że w tej chwili szczegółowo nie jest w stanie tego 

tematu przedstawić, ale ogólnie wniosków jest na 3 budżety przyjmując, że na oświetlenie 

przyznajemy po 200 tys zł rocznie. Trudno jest pogodzić interesy wszystkich co nie oznacza, 
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że Kolonia Mińce nie będzie brana pod uwagę. Natomiast w sprawie wodociągów mamy 

wniosków na ogólny koszt 1,5 mln zł, jest przygotowana dokumentacja, ale w budżecie 

mamy tylko 220 tys zł. Dodał, że z uwagi na fakt wykonywania przez Spółkę dużej inwestycji 

tj. wymiany sieci ciepłowniczej w Choroszczy na ok. 3 mln zł , nie może Gminie w tym roku 

pomóc w wodociągowaniu. Być może będzie ogłoszony konkurs w tym przedmiocie więc 

może zapewnić, że będą czynione starania o pozyskanie środków unijnych. 

 

Radny Jacek Dąbrowski przypomniał, że od 2003 r. jak uczestniczy w Sesjach budżetowych 

zawsze Sesja wypadała w ostatnim terminie. W związku z tym proponuje przesunięcie tego 

terminu o 2 tygodnie wcześniej, aby uniknąć kontrowersji i posądzeń o celowe działania bo 

„termin”. Konkretnie zaproponował zwołanie Sesji budżetowej na połowę marca. 
 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida zauważył, że to sztuczny problem: radni otrzymali dużo 

wcześniej materiały, a jeśli chodzi o konsultacje to przecież nikt tych konsultacji „nie 

odbierał” gdyż każdy może pójść na rozmowę z Burmistrzem i swoje propozycje zgłosić. Ten 

termin tak został ustalony, ale przyjmuje sugestię radnego Dąbrowskiego na przyszły rok. 

 

 

Radny Rafał Łada zauważył, że ostatni dzień terminu jest jutro więc jest czas potrzebny na 

przeprowadzenie konsultacji społecznych i zatwierdzenie budżetu w dniu jutrzejszym. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida dał pod rozwagę radnych wnioski zgłoszone przez 

radnego Skoblewskiego ponieważ z uwagi na dużą ilość wniosków w tym przedmiocie należy 

je rozważyć mając dostęp do wszystkich niezbędnych informacji. 

 

Radny Aleksander Werpachowski zauważył, iż jest to kłopotliwa sytuacja ponieważ zapis w 

budżecie „Kolonia Mińce” to będzie wyszczególnienie jednej miejscowości gdy tymczasem 

przyjęty zapis w budżecie jest ogólny. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida zwrócił natomiast uwagę, że nie ma przygotowanej 

dokumentacji na wodociąg w Kolonii Mińce. 

 

Radna Beata Jeżerys uważa, że problem jest z nierównomiernym rozwojem gminy. Z jednej 

strony takie podstawowe rzeczy jak oświetlenie najważniejszych zurbanizowanych części 

gminy, woda, a z drugiej Kolonia Mińce będąca legendą - więc nie rozumie pewnych 

uśmiechów jakby było wiadomym, że ta wieś nigdy nie dostanie na to pieniędzy. Może jest 

pomysł w tym, aby to Rada decydowała jakie tereny w ramach posiadanych środków i jakie 

inwestycje mają być prowadzone jeśli chodzi o szczegóły. Jej zdaniem taki zapis ogólny: 

„oświetlenie ulic, placów” czy „wodociągowanie” jako ,pojedyncze zadania stwarza inną 

możliwość jakby manewrowania tymi środkami w miarę potrzeb, ale pod warunkiem że będą 

jakieś racjonalne decyzje. Okazuje się jednak, że jeśli chodzi o niektóre miejscowości to nie 

ma ich w budżecie. W miejscowości Kolonia Mińce nie ma żadnej lampy i nikogo to nie 

dziwi, a w Klepaczach pali się lamp ( nie wie ile) dużo. Cieszy ją, że niektórzy radni także 

zwrócili uwagę na termin 31 marca. Nie przypomina sobie, aby na jakiejkolwiek Sesji 

budżetowej była możliwość przesunięcia środków czyli możliwość zmiany do propozycji 

przedstawionych przez Burmistrza. 

 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji o 

zapoznanie z opiniami Komisji nt. budżetu gminy na 2009 rok. 

 

Aleksander Werpachowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

przekazał, że Komisja głosami 7 za przyjęła propozycje Burmistrza.  
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Józef Waczyński – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja głosami 5 za, 1 przeciw, 1 wstrzymujący się przyjęła propozycje  

Burmistrza. 

 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił o przegłosowanie zgłoszonych wniosków 

formalnych: 

1) wniosek radnego Łady: o odesłanie projektu budżetu do wnioskodawcy celem 

przeprowadzenia wspominanych konsultacji oraz ujecie w zapisach uchwały 

wniosków z konsultacji oraz zapisania na OPS odpowiednich środków na czas 

kryzysu: 

- za przyjęciem wniosku – 1 głos, 

- przeciw przyjęciu wniosku – 11 głosów, 

- wstrzymało się – 2 głosy. 

Wniosek został odrzucony. 

 

2) wniosek radnego Skoblewskiego: do dz. 010 rozdz. 01095 § 6050 dopisać „Kolonia 

Mińce”:  

- za przyjęciem wniosku – 4 głosy, 

- przeciw przyjęciu wniosku – 8 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos. 

Wniosek został odrzucony. 

 

3) wniosek radnego Skoblewskiego: w rozdz. 9015 „oświetlenie ulic i placów” dopisać 

„Kolonia Mińce”:  

- za przyjęciem wniosku – 4 głosy, 

- przeciw przyjęciu wniosku – 9 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos. 

Wniosek został odrzucony. 

 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida powiedział, że pomimo wyników glosowania nikt nie 

wykreślił Kolonii Mińce z budżetu – będą one brane pod uwagę i przy rozpatrywaniu 

modernizacji oświetlenia i przy wodociągowaniu tyle tylko, że po odpowiednim 

przygotowaniu tematu np. pod względem potrzebnych środków na te inwestycje.  

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2009 rok. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –2 głosy, 

- wstrzymało się – 1 głos                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych. Nieobecny p. Wardziński. 

 

 

 (uchwała Nr XXI/161/09 stanowi załącznik do protokołu, strona  ) 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida podsumował, że budżet został przyjęty, uwagi radnych 

dotyczące terminów spróbujemy zmodyfikować dając więcej czasu do dyskusji nad nim. 

Zaprasza jednocześnie do rozmów z Burmistrzem: sołtysów, przewodniczących, radnych. 

Wnioski Burmistrz będzie uwzględniał w następnym budżecie. 
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Radny powiatowy Marek Żmujdzin poinformował, że w odpowiedzi na wniosek sołtysa wsi 

Klepacze p. Fiłończuka – przekazuje informacje na temat sposobów usuwania azbestu, które 

przyjęła Komisja Rolnictwa w Powiecie.   ( w załączeniu) 

 

 

Tomasz Fiłończuk w imieniu mieszkańców wyjaśnił, że chodziło przede wszystkim o  

wskazanie źródeł pozyskania środków na ten cel. Zwracając się do Burmistrza zapytał o 

zagwarantowanie środków na przedmiotowy cel w budżecie gminy na 2009 rok. 

 

 

 

 

Ad. 8 - 

 

 Głos zabrał, upowazniony przez Burmistrza Choroszczy, Pełnomocnik ds. profilaktyki 

i rozwiązywania problemów uzależnień, który przedstawił projekt uchwały w sprawie 

programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2009 rok. 

Witold Wróblewski powiedział, że obowiązek opracowania i uchwalania programu 

profilaktyki rozwiązywania problemów alkoholowych, a także prowadzenie działań 

związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz integracji 

społecznej osób uzależnionych od alkoholu, należy do zadań własnych gminy i wynika z art. 

4¹ ust. 1 i 2 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi z 26 

października 1982 r. Zgodnie z treścią tej ustawy samorządy gmin uzyskały kompetencje do 

podjęcia działań z zakresu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. Gmina z 

racji dysponowania wiedzą o problemach swoich mieszkańców, o dostępnych zasobach, może 

przedsięwziąć środki zaradcze i naprawcze skierowane do społeczeństwa. Poinformował, że 

w roku 2008 postawił za cel, wspólnie GKRPA, zdiagnozowanie patologii społecznych w tym 

alkoholizmu i przemocy w rodzinie. Działania oparte zostały głównie na przeprowadzeniu 

badań za pomocą ankiet anonimowych. W tym celu zostały opracowane ankiety w dwóch 

zestawach: dla uczniów szkół, oraz osób dorosłych. Wystosowane zostały odpowiednie pisma 

z zapytaniami do: Policji, Szpitala w Choroszczy ( oddziały uzależnień ). Powyższe działania 

były przyporządkowane stworzeniu  Raportu na koniec roku 2008, na podstawie którego 

został opracowany Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  

Alkoholowych na rok 2009. 

Opracowany program podzielony został na: 

- zadania własne gminy 

- cele Programu 

- diagnozę problemów. 

- ograniczenie dostępności alkoholu 

- zasady wynagradzania członków GKRPA 

- sposób kontroli, monitoring oraz źródła finansowania programu. 

Szczegółowy wykaz zadań jak też preliminarz kosztów na rok 2009 jest przedstawiony w 

załączniku 1 Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  

Zaznaczył, że tematy zadań są wypracowane, sprawdzone na przestrzeni lat, zmieniają się 

tylko koszta. Dziękując za uwagę, poprosił o pozytywne przegłosowanie przedmiotowego 

programu. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji o 

zapoznanie z opiniami Komisji nt. programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych na 2009 rok. 
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Aleksander Werpachowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

przekazał, że Komisja głosami 7 za przyjęła przedstawione propozycje.  

 

Józef Waczyński – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja głosami 7 za przyjęła przedstawione propozycje.  

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie programu profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych na 2009 rok. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych. Nieobecny p. Wardziński. 

 

 

 (uchwała Nr XXI/162/09 stanowi załącznik do protokołu, strona   ) 

 

 

Ad. 9 - 

 Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił ponownie  Pełnomocnika ds. profilaktyki 

i rozwiązywania problemów uzależnień o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie 

Gminy Choroszcz. 

 

Witold Wróblewski wyjaśnił, że obecny załącznik nr 1 jako ,, Harmonogram zadań i 

preliminarz wydatków przeciwdziałania narkomanii na rok 2009 ‘’ jest kontynuacją zadań 

zgodny z załącznikiem nr 5. Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2007-

2012. Punkt 1 odnośnie działalności prowadzenia świetlic: istotnym elementem stanowiącym 

dopełnienie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii jest rozbudowany system 

działań profilaktyki realizowany w ramach Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2009. Ten rodzaj działań profilaktycznych 

adresowany jest do wszystkich odbiorców, w skład którego wchodzą: 

     -   programy profilaktyczne realizowane w szkołach, 

     - środowiskowe programy realizowane w świetlicach opiekuńczo- wychowawczych 

zapewniające aktywne formy spędzania wolnego czasu dzieci i młodzieży, w związku z 

powyższym planuje się doposażenie świetlic w materiały edukacyjno - szkoleniowe celem 

organizacji konkursów z problematyki uzależnień. 

Punkt 2 planowane jest przeszkolenie zgodne z adresatem zadania, różnych grup 

zawodowych, zgodnie z potrzebami.  

Punkt 3 zakup materiałów edukacyjnych, informatorów, ulotek, książek itp. z tematów 

uzależnień. Osoby które uczestniczyły w spotkaniach wyniosły większą wiedzę wręczane 

będą materiały informacyjne. W tym roku będzie dalsza kontynuacja szkoleń, prezentacji, w 

związku z tym potrzeba zakupu kolejnych materiałów informacyjno – edukacyjnych. 

Punkt  4 dnia 25.09.07 powstało przy Podlaskim Centrum Fundacji Rozwoju Demokracji 

Lokalnej w Białymstoku Podlaskie Forum Przeciwdziałania Uzależnieniom. Pierwszymi 

członkami tego Forum zostali uczestnicy grup, którzy napisali i realizują Gminne Programy 

Przeciwdziałania Narkomanii, choć w chwili obecnej dołączyły osoby z innych grup 

społecznych MOPS, strażnicy miejscy. Forum jest otwarte dla wszystkich zainteresowanych. 
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Odbyły się 4 spotkania , na których pogłębiano wiedzę z tematu uzależnień, wypalenia 

zawodowego, kapitału ludzkiego, efektywnej gospodarki czasem itd.  Przede wszystkim 

chodzi o wymianę doświadczeń, podzielenia się swoimi osiągnięciami, problemami i ich 

rozwiązaniami.  

Punkt  5 w b/r przewidziane jest prowadzenie zajęć przez psychologa z uczniami klas IV-V z 

zakresu tematów: jak radzić w sytuacjach namowy przez rówieśników do sięgania po używki, 

jak pokonać stres, itp. oraz przygotowanie tematów dla rodziców: zagrożenia , uzależnienia, 

co robić aby dziecko nie sięgało po używki. Tematy zostały zatwierdzone, umowa z 

psychologiem podpisana. Zajęcia  dla dzieci odbyły się w m. lutym, zaś warsztaty- spotkania 

dla rodziców odbędą się podczas wywiadówek w m. kwietniu.    

 

Reasumując powyższe zaznaczył, że działania jego będą opierały się nie tylko zgodnie 

z Harmonogramem zadań lecz dodatkowo na działaniach systemowych empirycznych czyli 

zbieraniu danych pod kątem przeciwdziałania narkomanii. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                     Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 Obecnych 14 radnych. Nieobecny p. Wardziński. 

 

 

 (uchwała Nr XXI/163/09 stanowi załącznik do protokołu, strona  ) 

 

 

Ad. 10 – 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Przewodniczący Rady Piotr 

Dojlida udzielił głosu Burmistrzowi Choroszczy, który wyjaśnił powody podejmowania 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na następujące 

zadania: 

1) na dofinansowanie zadania „ Wykonanie nawierzchni chodnika i zjazdów w pasie 

drogowym ulicy Sienkiewicza w Choroszczy na odcinku od ulicy Lipowej do ulicy 

Powstania Styczniowego” do kwoty 35 000 zł ( po 50% każda ze stron), 

2) na dofinansowanie prac geodezyjnych związanych z modernizacją ewidencji gruntów 

i budynków obrębów Klepacze, Krupniki, Porosły do kwoty 20 000 zł. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 
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- wstrzymało się – 0 głosów 

Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 Obecnych 13 radnych. Nieobecni: p. Dąbrowski, p. Wardziński. 

 

 

 (uchwała Nr XXI/164/09 stanowi załącznik do protokołu, strona  ) 

 

  

Ad. 11 – 

 

Burmistrz Choroszczy zapoznał obecnych z projektem uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej Powiatowi Białostockiemu na realizację inwestycji drogowej w kwocie 

nie przekraczającej 70 000 zł - jako ulepszenie środka trwałego stanowiącego własność 

Powiatu Białostockiego, tj. drogi Nr 1537B poprzez budowę chodnika - inwestycja 

pn.„Chodnik w miejscowości Konowały”. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Białostockiemu 

na realizację inwestycji drogowej. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 Obecnych 13 radnych. Nieobecni: p. Dąbrowski, p. Wardziński. 

 

 

 (uchwała Nr XXI/165/09 stanowi załącznik do protokołu, strona  ) 

 

 

 

Ad. 12 – 

 

 Burmistrz Choroszczy przedstawił następnie projekt uchwały w sprawie 

ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu 

prowadzonych przez Gminę Choroszcz. 

 

 

Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że projekt uchwały jest wynikiem zmiany ustawy Karta 

nauczyciela, która to zobowiązała Radę Gminy do ustalenia przedmiotowego Regulaminu. 

Zgodnie z tą zmianą po raz ostatni będziemy ustalać taki regulamin – potem będą 

wprowadzone ewentualne zmiany do tego Regulaminu. Regulamin musi być uzgodniony ze 

związkami zawodowymi, a działają dwa takie związki. Regulamin jest istotny ponieważ 

mówi o dość dużych podwyżkach, dodatkach np. za wysługę lat, motywacyjnym, 

funkcyjnym, za warunki pracy, za godziny ponadwymiarowe, za zastępstwa, tzw. 

mieszkaniowym. Następnie Burmistrz omówił przewidywane zmiany dotyczące: 

- dodatku motywacyjnego, 

- dodatku za opiekuna stażu, 

- dodatku za wychowawstwo w klasie, 
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- dodatku za warunki pracy. 

Na zakończenie Burmistrz podkreślił, że podwyżki są znaczące i nauczyciele powinni być 

zadowoleni, ale niestety obciążają one budżet gminy o dodatkowe 650 tys zł. Regulamin 

wchodzi w życie z dniem 1 stycznia więc będzie jeszcze wyrównanie od tego dnia. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez Gminę Choroszcz. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 Obecnych 13 radnych. Nieobecni: p. Tymiński, p. Wardziński. 

 

 

 (uchwała Nr XXI/166/09 stanowi załącznik do protokołu, strona  ) 

 

 

 

Ad. 13 – 

 

  Głos zabrał ponownie Burmistrz Choroszczy, który przedstawił projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków na świadczenia z 

pomocy społecznej. 

 

Jerzy Ułanowicz poinformował, że temat ten jest rozpatrywany ze względu na głosy od 

mieszkańców i radnych odnośnie dość wysokich kosztów obiadów w szkole. Ceny te wynikły 

z przetargu, ale aby wyjść naprzeciw życzeniom rodziców i uczniów proponuje podjęcie 

przedstawionej uchwały. Kierunki rozwiązania tej sytuacji były dwa: otworzenie kuchni na 

terenie gimnazjum lub zwiększenie dofinansowania do obiadów. Otworzenie kuchni to duże 

koszty: wyposażenie, obsługa, dowożenie posiłków wg zaleceń SANEPID-u wiążące się z 

koniecznością zakupu odpowiedniego samochodu i sprzętu. Pozostał więc drugi wariant czyli 

zwiększenie dofinansowania obiadów poprzez zwiększenie kryterium dochodowego na 1 

ucznia. Dotychczas to kryterium wynosiło ok. 350 zł na osobę w rodzinie i do takiej kwoty 

uczeń korzystał z bezpłatnego obiadu. W tej chwili jest propozycja zwiększenia tego 

kryterium dwukrotnie: przy wysokości 702 zł dochodu na osobę w rodzinie uczeń byłby 

objęty bezpłatnym obiadem. Następna propozycja: jeśli dochody na 1 osobę w rodzinie 

byłyby w granicach 702 zł – 877,50 zł – nastąpi dofinansowanie ze strony Gminy w 

wysokości 50%. Jego zdaniem wpłynie to na rozszerzenie kręgu uczniów mogących 

korzystać z ulg. Gmina wystąpiła z wnioskiem do Wojewody o środki zewnętrzne i jest 

możliwość uzyskania ok. 107 tys zł na dofinansowanie obiadów oraz 72 tys zł środków 

własnych. 

 

Radny Tomasz Kraśnicki zwrócił uwagę, że sprawa ta wymaga szerszego nagłośnienia np. 

poprzez szkoły. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków na 

świadczenia z pomocy społecznej. 
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W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

Obecnych 13 radnych. Nieobecni: p. Tymiński, p. Wardziński. 

 

 

 (uchwała Nr XXI/167/09 stanowi załącznik do protokołu, strona  ) 

 

 

  

 

Ad. 14 – 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Dojlida udzielił głosu Burmistrzowi Choroszczy, który 

zapoznał zebranych z projektem Programu współpracy Gminy Choroszcz z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego. 

 

Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że wzorem lat poprzednich również w roku 2009 przedmiotem 

współpracy Gminy  z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego jest: 

2. realizacja zadań gminy określonych w ustawach; 

3. konsultacje społeczne aktów prawa miejscowego; 

4. zwiększenie skuteczności działań podejmowanych w kierunku zaspokajania potrzeb 

lokalnych; 

5. promocja gminy otwartej na inicjatywy społeczności lokalnej. 

Obszarem współpracy samorządu gminy z organizacjami pozarządowymi jest to realizacja 

zadań publicznych, w tym następujące obszary działalności: 

- pomoc społeczna, w tym pomoc rodzinom i osobom w trudnej sytuacji życiowej oraz 

wyrównywanie szans tych rodzin i osób, 

- kultura, sztuka, ochrona dóbr kultury i tradycji regionalnej, 

- upowszechnianie kultury, kultury fizycznej i sportu, krajoznawstwa oraz wypoczynku dzieci 

i młodzieży, 

- wspieranie rozwoju przedsiębiorczości, 

- porządek i bezpieczeństwo publiczne oraz przeciwdziałanie patologiom społecznym, 

-ochrona i promocja zdrowia, 

- nauka, edukacja, oświata i wychowanie oraz rozwój społeczności lokalnej 

- ekologia. 

 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Choroszcz z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2009 rok.  
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W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

Obecnych 13 radnych. Nieobecni: p. Tymiński, p. Wardziński. 

 

 

 (uchwała Nr XXI/168/09 stanowi załącznik do protokołu, strona  ) 

 

 

 

Ad. 15 - 

 

Pełnomocnik ds. profilaktyki i rozwiązywania problemów uzależnień przedstawił 

informację odnośnie  realizacji Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie gminy w 

roku 2008. 

 

Witold Wróblewski poinformował, że realizacja wydatków budżetowych przebiegała w 

oparciu o założenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2007-2012 

(załącznik nr 5) przyjęte do realizacji Uchwałą Nr XIII/104/08 z dnia 28 marca 2008r. Na 

realizację zadań wynikających z programu – załącznik nr 5 wydatkowano środki w wysokości 

1 912,37 zł. 

1. Odnośnie działalności w ramach prowadzenia świetlic opiekuńczo- wychowawczych 

istotnym elementem dopełnienia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

jest rozbudowany system działań profilaktyki realizowany w ramach Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywani Problemów Alkoholowych w którym ujęte są 

wspólne działania pod kątem profilaktyki uzależnień. 

2. W ramach organizacji szkoleń, podnoszenia kwalifikacji zawodowych o tematyce 

przeciwdziałania narkomanii, przeszkolono 3 członków GKRPA; temat szkolenia 

..Narkotykom i przemocy mówimy STOP’’, wszyscy opiekunowie świetlic zostali 

przeszkoleni z tematu, ,,Narkotyki w szkole z perspektywy bycia funkcjonariuszem 

publicznym’’. 

3. W ramach kontynuacji uzupełnienia księgozbioru z dziedziny ,,profilaktyki 

uzależnień’’ dla Biblioteki Miejskiej zakupiono książki o tej tematyce. 

4. Dwóch członków GKRPA uczestniczyło w działaniach Podlaskiego Forum 

Przeciwdziałania Uzależnieniom. Odbyły się cztery spotkania na których 

pogłębialiśmy wiedzę z tematów: uzależnień, uczymy się żyć bez ryzyka AIDS, 

wypalenia zawodowego.  

5. Zlecono opracowanie przez psychologa tematów przeprowadzenia zajęć z uczniami 

klas IV-V w zakresie tematów: jak radzić w sytuacjach namowy przez rówieśników 

do sięgania po używki, jak pokonać stres, rozwiązywanie konfliktów rówieśniczych 

bez przemocy, oraz przygotowanie tematów dla rodziców: zagrożenia, uzależnienia, 

co robić aby dziecko nie sięgało po używki. 

 

Reasumując - powyższe działania nie tylko będą opierały się zgodnie z Harmonogramem 

zadań, ( załącznik nr 5) lecz dodatkowo na działaniach empirycznych czyli na zbieraniu 

danych, czynne uczestnictwo w różnego rodzaju programach, szkoleniach z tematów 

przeciwdziałania narkomanii. 
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Ad. 16 – 

 

Następnie Pełnomocnik ds. profilaktyki i rozwiązywania problemów uzależnień 

przedstawił informację odnośnie  realizacji gminnego programu profilaktyki  

 i rozwiązywania problemów alkoholowych w roku 2008. 

 

 

Witold Wróblewski poinformował, że  realizacja  wydatków  budżetowych przebiegała  w 

oparciu o  założenia  Gminnego  Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na  2008 r. przyjęta do realizacji  Uchwałą Nr XIII/103/08 z dnia 28 marca 2008 r.  

Na realizację działań wynikających z programu w 2008 r. wydatkowano środki w wysokości 

93 053,09 zł, które przeznaczono na realizację zadań związanych z profilaktyką i 

rozwiązywaniem problemów alkoholowych, oraz integracji społecznej osób uzależnionych od 

alkoholu co pozwoliło  na wykonanie zadań własnych wynikających z ustawy z dnia 26 

października 1982 r. w wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi  realizując 

zadania: 

1.  Zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych 

od alkoholu.  

- na bieżąco uaktualniana jest informacja na tablicach ogłoszeń gdzie można otrzymać pomoc 

terapeutyczną i rehabilitacyjną, 

- dofinansowano za szkolenie terapeutki ze SPP ZOZ Szpitala w Choroszczy następnie osoba 

ta przeprowadziła 5 prezentacji-szkoleń z zakresu uzależnień dla członków Klubu Abstynenta 

w Choroszczy, 

- opłacanie kosztów powołania biegłych: psychologa, psychiatry orzekających w przedmiocie 

uzależnienia ( 5 wniosków ), 

- kontynuowano prenumeratę czasopism: „Wspólne tematy” ,,Trzeźwymi bądźcie”, „Na 

zdrowie’’ ,,Charaktery’’ ,,Terapia uzależnienia i współuzależnienia’’z przeznaczeniem dla 

terapeutów, osób uzależnionych, Klubu Abstynenta, GKRPA itp. 

  

2. Udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, pomocy 

psychospołecznej i prawnej, a szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie.  

- Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych odbyła 11 posiedzeń, 

przeprowadziła 17 rozmów interwencyjno – motywacyjnych w związku z nadużywaniem 

alkoholu. Komisja skierowała 5 wniosków do Sądu Rejonowego V Wydział Rodzinny  

i Nieletnich w Białymstoku jako wdrożenie procedury zobowiązania do podjęcia leczenia 

odwykowego, 

-  zorganizowano wyjazd na obóz oraz opłacono pobyt dla 11 dzieci z rodzin uzależnionych  

w Jastarni ( organizator Stowarzyszenie ,,Droga’’),  

-  doręczono paczki dla dzieci z 30 rodzin patologicznych na święta Bożego Narodzenia.   

 

 3. Prowadzenie profilaktycznej działalności informatycznej i edukacyjnej w zakresie 

rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii, w szczególności dla  

dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych, a także działań na 

rzecz dożywiania dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo- 

wychowawczych i socjoterapeutycznych. 

- kontynuacja działalności świetlic opiekuńczo wychowawczych dla dzieci i młodzieży  

w ramach zajęć pozalekcyjnych (w zajęciach uczestniczą dzieci niejednokrotnie pochodzące  

z rodzin, gdzie występuje problem alkoholowy lub inna dysfunkcja). Świetlice prowadziły 

działalność w Szkołach: Podstawowej w Choroszczy- 2 opiekunów grup,  Złotorii -2 op. gr., 

Rogowie -1 op. grupy, Kruszewie -1 op. gr, Barszczewie – 1 op. gr,( do końca czerwca 2008r) 

oraz w Zespole Szkół w Choroszczy – 3 op. gr.  Ogółem w zajęciach brało udział ponad 250 

dzieci i młodzieży z czego czynnie uczestniczyło 149 osób,  
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- razem z działalnością świetlic opiekuńczo- wychowawczych, placówki oświatowe 

prowadziły działalność edukacyjną w ramach szkolnych programów profilaktyki, 

propagowania zdrowego stylu życia – poprzez organizowanie np: 

- spektakli profilaktycznych (2 przedstawienia teatralne), 

- organizowanie zajęć w czasie ferii zimowych – jako zagospodarowanie czasu wolnego, 

zajęcia edukacyjne przeplatane programem profilaktyki uzależnień, 

- organizowano konkursy z nagrodami podczas festynu:,, Piknik nad Narwią” oraz innych 

imprez: Tydzień talentów, Wychowanie przeciw przemocy, Domowi detektywi Jaś  

i Małgosia na tropie, Wybierz zdrowie, Zdrowy styl życia, Rewizja życia, 

- na koniec zajęć w poszczególnych szkołach opiekunowie świetlic zorganizowali 

podsumowanie działalności zakończonej konkursami z nagrodami, 

- zorganizowano biwak o profilu promującym zdrowie i aktywność fizyczną, 

- wszystkie szkoły z naszej gminy uczestniczyły w ogólnopolskiej kampanii „Zachowaj  

Trzeźwy Umysł”,   

- pomoc w organizacji zajęć sportowo-rekreacyjnych pozalekcyjnych poprzez dofinansowanie 

do zakupu sprzętu sportowego, dla dzieci i młodzieży uczestniczących w klubach sportowych  

M G K S „Narew-Łyski”, Młodzieżowej Lidze Gminnej LZS w Choroszczy, Uczniowskim 

Klubie Badmintona LUKS w Choroszczy – razem w zajęciach uczestniczyło ok. 215 osób. 

Osoby prowadzące zajęcia sportowe zwracali uwagę na promowanie abstynencji, oraz 

przestrzeganie zasad fair-play, 

- przeszkolono osoby prowadzące zajęcia w świetlicach opiekuńczo- wychowawczych  

w zakresie oddziaływań profilaktycznych wobec dzieci i młodzieży.  

4.   Nadzór nad ograniczeniem dostępności alkoholu między innymi poprzez organizację 

szkoleń instytucji np: ( właścicieli punktów sprzedaży alkoholu), organizacji i osób 

fizycznych z zakresu ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. 

  W pierwszym kwartale roku 2008 zdiagnozowano za pomocą ankiet anonimowych problem 

nadużywania alkoholu jako jeden z wielu problemów społecznych mieszkańców Naszej 

gminy. Do opracowania diagnozy posłużyły dane z ankiet 284 osób dorosłych, oraz 101 

uczniów Zespołu Szkół w Choroszczy, oraz dane z poprzedniego roku. Swoje dane przekazał 

Komisariat Policji w Choroszczy. W wyniku podsumowującym diagnozę stwierdzono:   

zlikwidować problem sprzedaży napojów alkoholowych osobom niepełnoletnim poprzez, 

zorganizowanie szkolenia  dla sprzedawców i właścicieli punktów sprzedaży sprzedających 

napoje alkoholowe, dokonać przez GKRPA kontroli zgodnie z Dz. U. 07.155.1095 Ustawa  

z dnia 2 lipca 2004r. o swobodzie działalności gospodarczej. W związku z powyższym  

w miesiącu czerwcu zorganizowane zostało spotkanie na które zostali zaproszeni 

przedstawiciele punktów sprzedaży napojów alkoholowych z terenu naszej gminy.  Nas 32 

osoby zaproszone na szkolenie  przybyło 15 osób. Spotkanie odbyło się dnia 20 czerwca  

w Remizie Ochotniczej Straży Pożarnej w Choroszczy. Spotkanie  miało nazwę ,, 

Odpowiedzialny sprzedawca’’  prowadziła osoba z Studia Profilaktyki Społecznej z Krakowa. 

Wszyscy uczestnicy otrzymali ulotki oraz materiały edukacyjne. Gminna Komisja 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dokonała  12 kontroli punktów sprzedaży 

napojów alkoholowych. Podczas kontroli nie stwierdziła uchybień nie zgodnych z ustawą  

z dnia 12 listopada 1982r o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. 

- GKRPA  na posiedzeniach rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała 28 wniosków 

ubiegających się o pozwolenie sprzedaży napojów alkoholowych.   

5. Wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej 

rozwiązywaniu problemów alkoholowych,  podjęte działania.            

  Wspomaganie działalności Klubu Abstynenta „Wolność” w Choroszczy tj. grup 

samopomocowych AA, Al.-Anonu  

-  przewóz członków Klubu Abstynenta i ich rodzin do Częstochowy na pielgrzymkę 

środowisk trzeżwościowych , oraz na ogólnopolskie spotkania trzeżwościowe do Lichenia– 

uczestniczyło 110 osób. 

 zorganizowano pobyt na Dniach Skupienia  w Ośrodku Apostolstwa Trzeźwości  

w Zakroczymiu  dla 11 członkom Klubu,  
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 przy współpracy z parafią zorganizowano 3 dniowe rekolekcji trzeźwościowe, 

 członkowie Klubu i ich rodziny ( razem 23 osoby ) uczestniczyły w II Spartakiadzie 

,,Zdrowie i trzeźwość- Mońki 2008’’ gdzie na 32 konkurencje wygraliśmy główne 

nagrody rzeczowe sportowe, oraz zdobyliśmy większość pierwszych miejsc. 

( główne nagrody w postaci piłek zostały przekazane nieodpłatnie dla młodzieży 

ćwiczącej Klubu Sportowego Narew-Łyski w Choroszczy), 

Działalność administracyjna, zapewnienie obsługi stanowiska  w materiały biurowe oraz 

innego niezbędnego wyposażenia na rzecz działalności statutowej GKRPA i Pełnomocnika 

ds. rpa: 

  -  wynagrodzenie Pełnomocnika ds. rozwiązywania problemów alkoholowych ,  

  - inne opłaty: delegacje, zakup pieczątek, usługi pocztowe, usługi telekomunikacyjne, 

znaczki, opłaty sądowe itp. 

 

 

 

 

Ad. 17 – 

 

Informację o ustalonych opłatach planistycznych przedstawił radnym Burmistrz 

Choroszczy. 

     (informacja w załączeniu) 

 

 

 

Ad. 18 – 

 

Głos zabrał Zastępca Burmistrza Choroszczy, który przedstawił projekt uchwały w 

sprawie ujednolicenia okresu użytkowania wieczystego nieruchomości położonych w 

Choroszczy. 

 

 

Mirosław Zalewski wyjaśnił, iż Spółdzielnia Mieszkaniowa jest zobowiązana do 

umożliwienia najemcom (lokatorom) nabycia własności lokali mieszkalnych i założenia 

księgi wieczystej. Założenie księgi wieczystej na lokal i na nieruchomość w sytuacji kiedy 

dwie działki o różnym okresie (czasie) użytkowania wieczystego są przewidziane do jednej 

wspólnoty mieszkaniowej jest niewykonalne w sensie prawnym. Dlatego niezbędnym jest  

ujednolicenie okresu użytkowania wieczystego nieruchomości położonych na terenie 

Spółdzielni Mieszkaniowej w Choroszczy. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie ujednolicenia okresu użytkowania wieczystego 

nieruchomości położonych w Choroszczy. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

Obecnych 13 radnych. Nieobecni: p. Łada, p. Wardziński. 

 

 (uchwała Nr XXI/169/09 stanowi załącznik do protokołu, strona  ) 
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Ad. 19 - 

 

 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad – Zastępca Burmistrza Choroszczy 

wyjaśnił powody tworzenia odrębnych obwodów głosowania. 

 

Mirosław Zalewski wyjaśnił, iż utworzenie odrębnych obwodów głosowania związane jest z 

ogłoszonymi przez Prezydenta RP na dzień 7 czerwca 2009 r. wyborami posłów do 

Parlamentu Europejskiego. W związku z powyższym jest propozycja utworzenia 

następujących odrębnych obwodów głosowania: 

1) Nr 10 w Samodzielnym Publicznym Psychiatrycznym ZOZ w Choroszczy 

2) Nr 11 w Domu Pomocy Społecznej w Choroszczy 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania. 

 
 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

Obecnych 13 radnych. Nieobecny p. Wardziński. 

 

 

 (uchwała Nr XXI/170/09 stanowi załącznik do protokołu, strona  ) 

 

 

 

Ad. 20 –  

 

 Głos zabrał Tomasz Kraśnicki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, który 

przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w roku 2008. 

 

      ( w załączeniu) 

 

 

 

Ad. 21 – 

 

W wyniku ponownej dyskusji nad zgłoszoną propozycją apelu Rady Miejskiej w 

Choroszczy do właścicieli nieruchomości położonych na terenie wsi Porosły Kolonia o 

podjęcie negocjacji w przedmiocie wykupu działek na terenie wsi przez potencjalnego 

inwestora – firmę IKEA – Rada Miejska w Choroszczy (głosami 13 za przyjęciem – 

nieobecni: p. Mikutowicz, p. Wardziński) przyjęła ostateczną wersję treści przedmiotowego 

apelu – w załączeniu. 

 

  

 Zapytania i wolne wnioski zgłosili: 

 

Jacek Romanowski – Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 1 

Zauważył, że Burmistrz scedował na Radę, Rada podjęła apel – w papierach wszystko gra, ale 

jego zdaniem może jeszcze Burmistrz porozmawia z tymi ludźmi, którzy stanęli sami przed 
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takim wyzwaniem. Jego zdaniem radca prawny z Urzędu mógł pomóc w tych wszystkich 

niejasnych kwestiach. 

Następnie zgłosił następujące sprawy: 

1) aby przed wykonaniem ul. Sportowej projektant zgłosił się do Prezesa Spółdzielni 

Mieszkaniowej celem zapoznania się z uwagami mieszkańców ( tak aby ulica ta była 

wybudowana zgodnie z ich oczekiwaniami); 

2) w styczniu tego roku na ul. Słowackiego była awaria i został zniszczony chodnik co 

wpłynęło realnie na zmniejszenia bezpieczeństwa mieszkańców w związku z tym 

należy jak najszybciej dokonać naprawy wspomnianego chodnika; 

3) z uwagi na wysokość środków zapisanych w budżecie na modernizację oświetlenia, 

wnosi o przygotowanie na następną Sesję programu gdzie oświetlenie ma być robione, 

4) czy będzie podwyżka cen wody ścieków, 

5) w styczniu 2009 r. zgłaszał problem ze stanem placu przy Szkole Podstawowej w 

Choroszczy, na którym zatrzymują się autokary szkolne; w tej chwili błoto wylewa się 

na chodnik – co dalej w tej kwestii, 

6) odnośnie sprzedaży energii elektrycznej przez nowego operatora – czy dotyczy to 

tylko Urzędu czy całej gminy, 

7) rekultywacja wysypiska – w budżecie przewidziano 50 tys zł na ten cel, w 2008 r. 

także; zasugerował aby Komisja Rady mająca w swej gestii sprawy gospodarki 

komunalnej przyjrzała się temu tematowi np. dlaczego poprzednia rekultywacja nie 

została zakończona, 

8) co będzie dalej z odpadami z oczyszczalni ścieków po zrekultywowaniu wysypiska, 

gdzie dalej te odpady będą usuwane, 

9) sprawa zbiornika retencyjnego- jak sobie przypomina sprawa stanęła na tym, że przed 

podjęciem decyzji będzie przeprowadzone badanie wody , monitoring aby uzyskać 

odpowiedzi na pytania: czy woda będzie czysta, czy będzie można się kąpać? 

Zauważył, że kilka mln sześciennych wody zmieni mikroklimat  - czy nie należy 

przeprowadzić pod tym kątem monitoringu np. przez Politechnikę Białostocką ( przed 

i po). 

 

 

Andrzej Karwowski – 

Zwrócił uwagę na problem z piciem alkoholu w publicznych miejscach, szczególnie przez 

młodzież. W trakcie gminnych imprez osoby takie wyłapywane są przez Policję poprosił więc 

o rozszerzenie tych działań na całe miasto i przez cały rok. 

Jednocześnie zgłosił następujące sprawy: 

1) zainteresować się sprawą dużej, utrzymującej się kałuży pomiędzy wsiami Dzikie – 

Kolonia Dzikie; 

2) zapewnić miejsca parkingowe przy bloku nr 24. 

 

Tomasz Kraśnicki – 

Zgłosił następujące sprawy: 

1) potrzebę zainstalowania lampy na słupie nr 23/1 stojącym przy siedzibie Klubu 

„Narew” – róg ulic Sienkiewicza i Słonecznej, szczyt bloku 28; 

2) przyspieszyć działania w sprawie ustalenia wjazdów i naprawienia chodnika przy 

Stacji Diagnostycznej przy ul. Sienkiewicza. 

 

 

Jacek Dąbrowski – 

Poinformował, że mieszkańcy ulic: Spławikowej i Wodociągowej proszą o wykonanie w 

wymienionych ulicach kanalizacji deszczowej i deklarują partycypację w kosztach 

wykonania. 
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Adam Radłowski – 

Zgłosił następujące sprawy: 

1) z uwagi na brak zapisanego w budżecie gminy na 2009 rok dokończenia drogi w 

Kruszewie zaproponował aby zarząd gminy przejął drogę w Kruszewie i wykonał ją 

wspólnie z Powiatem; 

2) wskazał na duży problem z odwodnieniem Kruszewa gdyż rowy leżą na prywatnych 

gruntach i wykonanie odwodnienia należy do tych właścicieli w związku z tym  poprosił o 

wykonanie projektu odwodnienia wsi Kruszewo; 

3) zgłosił do przeprowadzenia odkrzaczenia drogę Kruszewo – Pańki ( w lesie przy m. 

Pańki) z uwagi na bezpieczeństwo; 

4) poprosił o położenie polbruku i ustawienie masztu dla powieszenia flagi wsi Kruszewo 

przy mogiłach żołnierzy AK w  Izbiszczach. 

Na zakończenie poinformował, że weszła w życie ustawa o funduszu sołeckim. 

 

 

Róża Urban – 

Zwróciła się z prośbą o pomoc w sprawie ośrodka „Monar-u” znajdującego się na terenie 

wsi Zaczerlany, gdyż jej zdaniem placówka ta niezgodnie z przepisami prowadzi spalarnię 

odpadów, w tym gumowych i medycznych. 

Jednocześnie poprosiła o naprawienie chodnika na wysokości posesji p. Sienkiewicza w 

Zaczerlanach. 

 

 

Eugeniusz Szejko – 

Przypominając treść korespondencji prowadzonej pomiędzy sołtysem wsi Mińce, a 

Urzędem Gminy poprosił by w roku 2009 wykonać oświetlenie i drogę na terenie 

sołectwa na co mieszkańcy czekają od 11 lat. Do poprawienia jest także krzyżówka 

drogowa we wsi. 

 

Jarosław Kozłowski – 

Zwracając się do radnych powiatowych poprosił o interwencję w sprawie ograniczenia 

tonażu do 10T na drodze w Dzikich – znak stoi ale nie jest przestrzegany. 

 

 

Beata Jeżerys – 

Zwróciła się z następującymi zapytaniami: 

1) w imieniu sołtysa wsi Sienkiewicze: jakie przewidywane są dalsze losy drogi 

Choroszcz – Sienkiewicze zgłoszonej do dofinansowania , którego nie otrzymała; jest 

wykonany projekt, rozbudzono nadzieje mieszkańców: co dalej z dokumentacją i 

drogą? 

2) W imieniu sołtysa wsi Oliszki: we wsi jest problem z dostępem do wody, część 

mieszkańców jej po prostu nie ma: czy jest zrobiony projekt, jakie są problemy i jakie 

realne szanse na wykonanie tej inwestycji w 2009 r.? 

 

Lucyna Białowieżec – 

Zgłosiła następujące sprawy: 

1) dowieźć surowca na drogę znajdującą się na podmokłym terenie wsi Porosły Kolonia; 

2) zawiesić dodatkowe lampy, o które wcześniej wnioskowała; 

3) ponownie zwrócić się z wnioskiem do GDDKiA o wykonanie zjazdu z ul. Kleeberga 

do wsi Porosły Kolonia. 
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Jerzy Ułanowicz – 

Przystępując do udzielenia odpowiedzi na zgłoszone problemy zauważył, że radni 

zatwierdzili budżet , środki zostały podzielone, a są zgłaszane następne zadania. Doskonale 

wiemy jakie są potrzeby, niestety brak jest środków na nie. 

1) poruszając temat zbiornika retencyjnego zwrócił się do zgłaszającego ten temat: czy 

orientuje się jakie są koszty opracowania takiego monitoringu, przeprowadzenia 

badań? To jest zbiornik retencyjny rolniczy, a takie cele jak: nawadnianie i ewentualne 

zbieranie nadmiaru wód określił Urząd Marszałkowski, który jest inwestorem; 

2) wysypisko: w sprawie rekultywacji wysypiska był ogłoszony przetarg na 2-3 lata i 

zgodnie z planem i przetargiem jest ona prowadzona. W sprawie natomiast odpadów z 

oczyszczalni cały czas są prowadzone przez Spółkę działania np. pod kątem 

możliwości ich wykorzystania w rolnictwie; 

3) plac z garażami przy SP w Choroszczy: Gmina walczyła w sądzie ( w dwóch 

instancjach) instancjach o uzyskanie własności tego terenu – niestety obie decyzje 

były negatywne dla Gminy i nadal ten teren nie ma właściciela. Zgodnie z prawem nie 

można nic tam robić, oprócz poprawiania stanu nawierzchni; 

4) picie alkoholu w miejscach publicznych: dodatkowe patrole Policji opłacane ze 

środków gminnych są skierowane właśnie na przeciwdziałanie tego typu zdarzeń. 

Niestety patroli tych jest za mało z uwagi na małą obsadę personalną komisariatu w 

Choroszczy; 

5) odprowadzenie wody z drogi w Dzikich: od jakiegoś czasu prowadzi wspólnie z 

radnym Mikutowiczem rozmowy na ten temat ponieważ najkrótsza droga to 

odprowadzenie tych wód opadowych do rzeki – niestety właściciele prywatnych 

gruntów nie wyrażają na takie rozwiązanie zgody. Innym rozwiązaniem jest 

wbudowanie zbiorników w pasie drogowym, które będą zbierały nadmiar wody, na 

ukończeniu jest wykonywanie dokumentacji; 

6) miejsca do parkowania: zwrócona zostanie uwaga, aby projektant uwzględnił miejsca 

parkingowe w tym miejscu; 

7) modernizacja oświetlenia: zwrócił uwagę, że nawet z tych głosów dziś zgłoszonych 

widać jak duży to problem. Przypomniał, że wniosków mamy na 3 lata. W przypadku 

wsi Mińce będzie wykonana dokumentacja na to zadanie – realizacja zależy od 

posiadanych środków; 

8) chodnik przy Stacji Diagnostycznej: Urząd wystąpi do właściciela z kategorycznym 

żądaniem by ten określił ostateczny termin wykonania dokumentacji, na wiosnę temat 

ten musi być zakończony; 

9) kanalizacja deszczowa w  ul. Spławikowej  i Wodociągowej: była u niego delegacja 

mieszkańców z deklaracją poniesienia części kosztów i temat ten został z nimi 

wstępnie uzgodniony; 

10) dokończenie ulicy w Kruszewie: poinformował, że Powiat nie chce dofinansować tej 

inwestycji, a Gmina nie posiada w tej chwili środków na ten cel z uwagi na duże 

potrzeby na inwestycje drogowe; 

11) Fundusz sołecki: Prezydent podpisał już ustawę w tej sprawie, zgodnie z którą Rada 

do 30 czerwca 2009 r., a normalnie do 31 marca – powinna podjąć decyzję o podziale 

środków na wspomniany fundusz, temat będzie jeszcze rozpatrywany; z wyliczenia 

(średniego) wynika, że na sołectwo przypadłoby ok. 10 tys zł ( zależeć to będzie od 

ilości zamieszkujących osób i dochodów gminy); 

12) konflikt z Monar-em w Zaczerlanach to sprawa poważna i należy, jego zdaniem tym 

się zająć: od jutra wysłana zostanie kontrola z Policji i będziemy kontrolować 

sukcesywnie sprawę spalarni; poinformował także, że na mocy decyzji 

komunalizacyjnej Gmina stała się właścicielem terenu zajmowanego przez Ośrodek 

Monar i rozważana jest możliwość przekazania tego w użytkowanie ponieważ jest 

podejrzenie, że ta decyzja obecna , na mocy której Monar teraz użytkuje, nie jest 

zgodna z prawem. Jak widać możliwości pewne wpłynięcia na działania Ośrodka 
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Gmina posiada i w najbliższym czasie przeprowadzone zostaną rozmowy w 

Kierownictwem Ośrodka ; 

13) Mińce – przypomniał, że wcześniej wyjaśniał jak wygląda sytuacja z oświetleniem, 

podobna sytuacja jest z wodociągowaniem. W tej chwili nie odpowie czy wodociąg 

ten zostanie ujęty do wykonania w 2009 r. , ale na pewno zostanie wzięty pod uwagę, 

14) droga Choroszcz – Sienkiewicze: środków nie otrzymaliśmy z Unii, dokumentacja jest 

i być może będzie możliwość skorzystania ze środków na tzw. schetynówki tylko 

musimy zgłosić drogę, która będzie miała szanse dostać te środki. Brane będzie pod 

uwagę: ile wypadków się wydarzyło, połączenie z innymi drogami wyższego rzędu, 

współpraca – najlepiej z Powiatem czy osobami fizycznymi; 

15) woda w Oliszkach: praktycznie temat ten jest przygotowany, były tylko problemy z 

uzgodnieniem jego przebiegu z właścicielami gruntów, uprzedził jednak, że w tym 

temacie problem jest też z zabezpieczeniem odpowiednich środków; 

16) zjazd z ul. Kleeberga : wystąpimy z ponownym wnioskiem do Generalnej Dyrekcji 

DKiA gdyż środków własnych mamy za mało w stosunku do potrzeb.  

 

 

Jacek Dąbrowski – 

poinformował, że zbliża się spartakiada samorządowców proponuje więc wzięcie udziału w 

zajęciach sportowych celem przygotowania się do zawodów. 

 

Marek Żmujdzin – 

Wyjaśnił, że jeśli stoi znak ograniczający tonaż ,a nie jest to przestrzegane przez kierowców 

to leży to w gestii Policji. 

Odnośnie natomiast oświetlenia Sz. Kruszewskiej – w dokumentacji nie ma uwzględnionego 

przedmiotowego oświetlenia gdyż leży to w gestii gminy. 

 

Antoni Bogdan – 

Dodał, że jeśli w dokumentacji projektowej jest uwzględniona ścieżka rowerowa to powinno 

być także oświetlenie i jego zdaniem, może w następnym budżecie, Gmina powinna to 

uwzględnić. Natomiast w sprawie stojącej wody na drodze w Dzikich uważa, że Gmina 

powinna sądzić się z projektantem. Natomiast można także podnieść krawężnik i wyrównać 

teren gdzie stoi woda.  W sprawie dokończenia drogi w Kruszewie – jeżeli Gmina wyłoży na 

ten cel 50% to Powiat również może dofinansować 50% ponieważ jest rezerwa budżetowa. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Zwrócił uwagę,  że droga w Kruszewie, o której mówi radny powiatowy, jest drogą 

powiatową, nie gminną. 

 

Piotr Tymiński – 

Zwrócił uwagę, że gmina dokłada do dróg powiatowych 50% , 90%, a dojdzie do tego że i 

100% - tak to odbiera. Gmina nie ma środków więc radni powiatowi muszą negocjować w 

Powiecie. 

 

Eugeniusz Szejko – 

Dodał, że wnioskowana przez niego krzyżówka Czaplino – Mińce – Trypucie to droga 

powiatowa więc Powiat może zrobić tą krzyżówkę. 

 

Grzegorz Szczepański – 

Poinformował o powstaniu Klubu sportowego w Żółtkach i Żółtkach, a także o inicjatywie 

młodzieży, która zagospodarowała boisko przy świetlicy wiejskiej na cele sportowe. 
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Ad. 22 - 

 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji , Przewodniczący Rady p. Piotr Paweł 

Dojlida ogłosił  zakończenie obrad  XXI Sesji Rady Miejskiej w  Choroszczy. 

 

   Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

        Piotr Paweł Dojlida 
 


